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ح شد در جدیدترین پاسخ حضرت آیت الله خامنه ای به استفتائات مطر

یداری شده با »وام مرابحه« مشکل  فروش کالای خر
شرعی ندارد

دفتر مقام معظم رهبری به سؤالی درباره وام مرابحه وکالتی بانک ها پاسخ داد.
حجت الاسلام و المسلمین رضایی در ادامه پاسخ به سؤالات پرتکرار و شرعی 
هم وطنان عزیز کشورمان به تشریح نظر فقهی مقام معظم رهبری درباره شرعی 

بودن یا نبودن وام مرابحه وکالتی پرداخت.
وی گفت: بانک وقتی این وام را در اختیار مشتری می گذارد، در حقیقت دو وکالت 
به او می دهد. وکالت اول این است که بانک مشتری را مالک پول نمی کند، بلکه 
به او امانت و وکالت می دهد که با پولش کالایی ازجمله یخچال، فرش، بخاری و 
خودرو یا هر کالای دیگری که مورد نیاز مشتری است به نمایندگی از بانک بخرد. به 
بیان روشن تر، نیت مشتری باید این باشد که وام متعلق به من نیست، بلکه من 
امانت دار این پول هستم و باید به سفارش بانک فلان کالا را برای بانک خریداری کنم.

وی ادامه داد: بعد از خریدن کالای مورد نظر، وکالت دوم فعال می شود. به بیان 
روشن تر، کالای خریداری شده توسط مشتری که به نمایندگی از طرف بانک خریداری 

شده، به خود مشتری به اقساط و با سود بیشتر، فروخته می شود.
حجت الاسلام رضایی ادامه داد: مبلغ اقساط و سود هم بسته به توافقی است که 

مشتری با بانک می کند. در این صورت مشتری مالک این کالا می شود.
وی متذکر شد: اگر مشتری به وجه نقد کالای خریداری شده بیشتر از خود کالای 
خریداری شده نیاز داشته باشد، می تواند آن کالا را در بازار بفروشد و پول آن را صرف 

مسئله مورد نظرش کند. این کار شرعی است و هیچ مشکلی ندارد.

: عراقچی در یادداشتی برای روزنامه الاخبار

یه در آزمون سخت گذار است سور
 سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران با 
انتشار یادداشتی در روزنامه الاخبار نوشت: تردیدي نیست 
آن قرار  که شامات و فلسطین در  با توجه به شرایطي  که 
گرفته اند، جهان اسلام به شدت نگران آیندۀ منطقۀ غرب آسیا 
است. امروز سوریه در آزمون سختی قرار گرفته است. تهدید 
و  القاعده  مانند  تروریستی  جریان های  تحرکات  از  ناشی 
داعش، نگرانی منطقه را شدیدتر کرده است و بیم آن می رود تروریست ها سوریه را به 
پایگاهي امن براي خود تبدیل کنند. از سوي دیگر تجاوزات و مداخله نظامي رژیم 
صهیونیستی و در پس آن آمریکا و متحدان منطقه ای آنها از خارج، چالش هایي را ایجاد 
کرده است. این ها دچار اشتباهات محاسباتی راهبردي جبران ناپذیری شدند که قابل 
کتمان نیست. هدف آشکار این تجاوزات و مداخله ، نابودي بنیان های اجتماعی، 

سرمایه های علمی، زیرساخت های اقتصادی و قدرت دفاعی سوریه است.

رونمایی از رام قطار ملی
آیین رونمایی از رام قطار ملی که اجرای آن از سال 1398 کلید خورده بود، روز گذشته 

با حضور معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور برگزار شد.
حسین افشین در این آیین گفت: پروژه قطار ملی بیش از یک دهه است که در 
کشور پیگیری می شود، اما هنوز به نتیجه نرسیده ایم و به دلیل عدم تامین منابع مالی 
تاکنون به نتیجه نرسیده بود. وی با بیان اینکه اعتقاد دارم که برای رشد شرکت های 
داخلی، باید مگاپروژه هایی تعریف شود، یکی از مهمترین مگا پروژه ها را پروژه قطار 
ملی دانست و افزود: این پروژه در دوره جدید به معاونت علمی منتقل و خوشبختانه 
منابع مورد نیاز این پروژه به میزان 3۰ میلیون دلار تامین شده است؛ شهرداری نیز یک 
همت برای شروع در نظر گرفته است. افشین ادامه داد: تا پایان سال جاری ۲ رام قطار 
۷ واگنه وارد ناوگان حمل و نقل تهران می شود و در حال حاضر ساخت اولین رام آن 
محقق شده و تست آن به میزان ۵ هزار کیلومتر راهبری با موفقیت انجام شده است. 
معاون  علمی رئیس جمهور گفت: همچنین پروژه دوم قطار ملی آغاز شده است که 

طی آن، قطار ۵ واگنه بومی برای استان های اصفهان، تبریز و مشهد ساخته می شود.

مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران خبر داد

قطع گاز ۷۳ هزار باغ ویلا
گازرسانی در  با تشریح  ایران  گاز  مدیرعامل شرکت ملی   
شرایط ناترازی گفت: برای مقابله با ناترازی انرژی باید دو بال 
افزایش  برای  »سرمایه گذاری  و  مصرف«  »بهینه سازی 

تولید« را در کنار یکدیگر در نظر گرفت.
سعید توکلی با اشاره به اینکه ایران دارنده دومین ذخایر 
گازی جهان است، بیان کرد: نباید این گونه تصور شود که، 
چون دارای ذخایر هستیم، ناترازی نخواهیم داشت، زیرا برای افزایش مقدار تولید 

برداشت از منابع و مخازن شناسایی شده، باید سرمایه گذاری کلان انجام شود.
توکلی با اشاره به اینکه هم اکنون 8۵ درصد سبد سوخت مصرف نیروگاه ها را گاز 
تشکیل می دهد، درباره سهم دیگر بخش ها اظهار داشت: در طول سال 3۴ درصد به 
سوخت نیروگاهی، 3۴ درصد به صنعت، ۲۵ درصد به بخش خانگی، 3 درصد به حمل 
و نقل و ۴ درصد به سایر مسائل اختصاص می یابد. وی در بخش دیگری از سخنان 
خود، با بیان اینکه در چند روز گذشته، گاز نزدیک به ۷3 هزار باغ ویلا قطع شده است، 
تأکید کرد: در صورت مشاهده استفاده از گرماتاب ها و هر وسیله گرمایشی در فضای 
 اخطار داده می شود و گاز آنها قطع می شود. البته مردم 

ً
باز به صورت غیرمجاز، سریعا

نیز با مشاهده چنین مواردی می توانند با سامانه 19۴ تماس بگیرند و اطلاع دهند. به 
گفته معاون وزیر نفت، حدود 1۲۷ هزار مورد بازدید از مراکز اداری از انتهای آبان تاکنون 

انجام شده است که ۴111 مورد آن قطع شده است.

معاون هماهنگ کننده نیروی پدافند هوایی ارتش:

پدافند هوایی ارتش به دستاورد های بزرگی دست یافته 
است

معاون هماهنگ کننده نیروی پدافند هوایی ارتش در جمع فرماندهان و کارکنان 
منطقه پدافند هوایی شمال شرق، با تأکید بر اینکه نیروی پدافند هوایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران به دستاورد های بزرگی دست یافته است که حاصل سال ها 
نتیجه  دستاوردها  این  کرد:  اظهار  است،  داخلی  متخصصان  روزی  شبانه   تلاش 
امیرسرتیپ  ارتش در حوزه دفاعی است.  توانمندی پدافند هوایی  و  خودکفایی 
محمد یوسفی خوش قلب گفت: منطقه پدافند هوایی شمال شرق در کنار سایر 
، نقش مهمی در حفظ امنیت آسمان ایران ایفا می کند. او در  مناطق پدافندی کشور

پایان با حضور در یادمان شهدای گمنام این منطقه، به مقام شهدا ادای احترام کرد.

در  اینکه  بر  تأکید  با  رئیس جمهور  اول  معاون 
اجازه  دیگر  گفت:  هستیم،  قاطع  ناترازی ها  اصلاح 
گاز  و  برق  کاری،  ساعات  بهترین  در  نمی دهیم 

صنعت قطع شود.
جبهه  اعضای  با  نشست  در  عارف  محمدرضا 
اصلاحات جنوب غرب استان تهران اظهار داشت: 
در دولت وفاق ملی به دور از شعار از همه فعالان 
دعوت  اصولگرا  یا  اصلاح طلب  از  اعم  سیاسی 
مشکلات،  حل  برای  و  بیایند  میدان  به  می کنیم  
و  کنند  کمک  ناکارآمدی ها  و  ناترازی ها  کمبودها، 
مشکلات  آنکه  با  کرد:  بیان  عارف  بدهند.  راه حل 
از پیش بینی ها به ما به ارث  و نارسایی هایی فراتر 
رسیده است و با ناترازی های بزرگی روبه رو هستیم 
اما همه اعضای دولت وفاق ملی با جدیت تلاش 
می کنند و به هیچ وجه دنبال سیاه نمایی نیستیم. 
مردم،  مشکلات  حل  برای  جدی  عزم  و  اعتقاد   ما 
می خواهیم  همه  از  اما  داریم  مردم  خود  کمک  با 
در »دولت وفاق ملی«  پای کار بیایند. وی در ادامه 
خطاب به حاضران در جلسه گفت: جبهه اصلاحات، 
فراتر از حزب و گروه و جناح است؛ جبهه اصلاحات 
همان خط امام)ره( است و توقعمان از تمام فعالان 

سیاسی اصلاح طلب این است که مثل همیشه به 
کمک دولت بیایند و برای حل مشکلات، کمبودها، 
عارف  بدهند.  راه حل  ناکارآمدی ها  و  ناترازی ها 
سیاسی  فعالان  با  اینکه  دولت  بیان  با  ادامه  در 
افزود:  است،  تعامل  در  مختلف  جریان های 
ورود  ایجابی  به صورت  مدیری  هیچ  انتصاب  برای 
نکرده ایم، با این حال به صورت سلبی ورود می کنیم 

و اگر مدیری مناسب نبود، باید کنار برود.

جلوگیری از تورم با رونق تولید
از  دیگری  بخش  در  رئیس جمهور  اول  معاون 
سخنان خود گفت: ما امروز مشکلات فراوانی داریم، 
با این حال تردیدی نیست که راهبردهای دولت موفق 
بوده است. ما به جلوگیری از تورم در عین رونق تولید و 
نیز اصلاح ناترازی ها اعتقاد داریم. در راس این دولت، 
چه  که  می داند  ایشان  و  دارد  حضور  قلب  جراح  یک 
زمانی قلب باید جراحی شود. این جراحی باید زمانی 
صورت گیرد که بدنه جامعه آمادگی آن را داشته باشد 
و شما فعالان سیاسی باید این پیام را به ما بدهید که 
چه زمانی جامعه آمادگی دارد، چرا که شما بی واسطه با 

بدنه جامعه در ارتباط هستید.

وفاق برای حل مشکلات معیشتی مردم است
برای  گفت:  ناترازی ها  به  اشاره  با  ادامه  در  عارف 
دولت چهاردهم ادامه مسیر به شکل کنونی بسیار 
نسل  به  که  داریم  وظیفه  ما  اما  است  هزینه تر  کم 
آینده هم فکر کنیم. ما نمی توانیم همه پول نفتی که 
ج کرده و چیزی برای نسل آینده  استخراج می کنیم را خر
باقی نگذاریم. آیا نسل آینده این اجازه را به ما می دهد 
که هیچ چیزی برای او باقی نگذاریم؟ مطمئنا نظر مردم 

برای ما ملاک خواهد بود.
معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: هم اکنون ما دو 
برابر پولی که از هدفمند کردن یارانه ها به دست می آید، 
یارانه می دهیم و واقعیت این است که ما با این شرایط 
بی گناه  کارمند  و  رئیس  گرفته ایم.  تحویل  را  دولت 
چرا باید رها شود؟ عارف در ادامه افزود:  ما بر موضوع 
بهبود وضعیت معیشتی مردم وفاق داریم. همه ما 
معتقدیم که معیشت مردم باید به صورت آبرومندانه 
تامین شود و برای رسیدن به این هدف، با همه آنها که 

کاربلد هستند وفاق داریم و کار می کنیم.

در اصلاح ناترازی ها » قاطع« هستیم
معاون اول رئیس جمهور در ادامه به موضوع ناترازی 
برق، آب و گاز اشاره کرد و گفت: دیگر اجازه نمی دهیم که 
در بهترین ساعات کاری، برق و گاز صنعت قطع شود، 
بلکه کار را از دستگاه های دولتی و اداری شروع کرده ایم 
و در این مسیر »قاطع« هستیم، ما تمامی مدیران دولتی 
را که اضافه مصرف دارند توبیخ می کنیم. عارف افزود: 
مصارف دولتی باید به ۵۰ درصد مصرف کنونی برسد 
شاهد  اخیر  دولت های  در  بار  نخستین  برای  شما  و 
خواهید بود که دولت چهاردهم چگونه در این زمینه 
جدی است. گاز باید به صنعت برسد. ما رویه گذشته را 
دنبال نخواهیم کرد که گاز و برق صنعت، فدای مصرف 
بالای خانگی و دولتی بشود و از هیچ مصرف اضافه ای به 

راحتی عبور نمی کنیم.

افراد مستعد و کاردان را معرفی کنید
مقام  گفت:  پایان  در  رئیس جمهور  اول  معاون 
تکلیف  ما  به  را  توانا  مدیر   1۰۰ پرورش  رهبری  معظم 
کرده اند و ما یک پروژه برای تربیت 1۰۰۰ مدیر را شروع 
کرده ایم. به وزارت کشور هم تکلیف شده است که از 
شهرهای  و  بخش ها  فرمانداری های  و  بخشداری ها 
کوچک شروع کند و از مدیران جوان بهره بگیرد تا آنها 
برای پست های بالاتر آماده شوند. شما در این مسیر 
هم کمک زیادی می توانید به مدیران دولتی کنید، افراد 

مستعد و کاردان را معرفی کنید.

مهار تورم در عین رونق تولید
رهبری

دولت

ایران قوی

عارف در نشست با اعضای جبهه اصلاحات جنوب غرب استان تهران عنوان کرد

خانه  هر  اگر  گفت:  رئیس جمهور  دانش بنیان  اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاون 
1۰ درصد صرفه جویی در مصرف گاز داشته باشد، تمام مشکلات حل می شود و در 
روزهای سردی که در پیش داریم، همه هموطنان می توانند از گاز استفاده کنند.حسین 
افشین در حاشیه بازدید بعضی از اعضای هیأت دولت از بیست و پنجمین نمایشگاه 
دستاوردهای پژوهشی، فناوری و فن بازار و دوازدهمین نمایشگاه ایران ساخت گفت: 
حضور اعضای دولت قوت قلبی می شود برای همه افرادی که در حوزه دانش بنیان کار 
می کنند و باعث خواهد شد که نمایشگاه ما هر روز دیده شود و نشان از اهمیتی است 
که دولت چهاردهم به حوزه دانش بنیان می دهد.وی افزود: امیدواریم که در دولت 
چهاردهم گام های خوبی در زمینه هم دانش بنیان و هم اقتصاد دانش بنیان برداریم 

 کاهش دو درجه دما را رعایت کنند تا بتونیم با کمک مردم مشکلات را 
ً
و مردم هم حتما

برطرف کنیم؛ از طرف دولت چهاردهم می توان قول داد که این مشکلات قابل حل است، 
فقط در ابتدای کار باید با حوصله و با کمک مردم این همراهی صورت بگیرد تا مشکلاتی 
که طی چندین سال به وجود آمده رفع شود.معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
رئیس جمهور با بیان اینکه چرا می گوییم دو درجه دما کاهش یابد، افزود: هر واحد 
مسکونی را حدود 1۰۰ متر فرض کنیم، به طور متوسط بین ۵ متر تا 1۰ مترمکعب گاز، بسته 
به عایقی که خانه دارد، مصرف می کند که حدود ۶۰۰ میلیون مترمکعب در روز می شود. اگر 
هر خانه در مصرف گاز 1۰ درصد صرفه جویی داشته باشد تمام مشکلات حل می شود و در 

روزهای سردی که در پیش داریم همه هموطنان ما می توانند از گاز استفاده کنند.

رئیس سازمان انرژی اتمی در حاشیه رونمایی از دستاورد پژوهشگاه علوم و فنون 
هسته ای با عنوان مولد تمام بومی فرکانس رادیویی توان بالا در نمایشگاه فن بازار 
در محل نمایشگاه بین المللی تهران در جمع خبرنگاران اظهار کرد: الان یک نیروگاه 
هزار مگاواتی برق داریم و طرح ۲۰هزار مگاوات ما در دست اجرا قرار گرفته و امیدواریم 
۲۰هزارمگاوات برق را در افق 1۴۲۰به ثمر برسانیم. انرژی هسته ای انرژی پاک و پایداری است و 
هیچ گونه آلایندگی ندارد. محمد اسلامی بیان کرد: انرژی حرارتی حاصل از یک قرص اورانیوم 
که از جنس سوخت هسته ای است معادل ۴81مترمکعب گاز و یک تن زغال سنگ است. 

نیروگاه اتمی بوشهر تا الان ۷۰میلیارد کیلووات ساعت برق به شبکه متصل کرده است.

افزایش ظرفیت و بازرسی 
اسلامی درباره گزارش منتشر شده آژانس مبنی بر اینکه ایران نظارت های بیشتر 
آژانس بر تأسیسات هسته ایش را پذیرفته، اظهار داشت: وقتی که فعالیت هسته ای 
انجام می دهیم در حوزه ای که با مواد هسته ای سر و کار داریم به طور طبیعی تغییر 
مقیاس، سطح نظارت را تغییر می دهد. این امری بدیهی و طبیعی است؛ ما افزایش 
ظرفیت داریم و طبیعی است تعداد بازرسی باید بیشتر شود. آنها باید تا الان از دامن زدن و 

غوغا ایجاد کردن برای برنامه هسته ای ایران خسته شده باشند.
رئیس سازمان انرژی اتمی بیان کرد: طبق چارچوب و ضوابط آژانس کار می کنیم و 
آژانس بر فعالیت ما نظارت دارد. طبیعی است وقتی سه واحد شما پنج واحد می شود، 

نظارت هم به همان نسبت افزایش می یابد؛ اتفاق جدیدی نیست.
اسلامی ادامه داد: اینکه رعب و وحشت ایجاد و دنیا را علیه ما تحریک کنند، خواسته 

جریان صهیونیستی است که سال هاست علیه برنامه هسته ای ایران تبلیغ می کند و 
این تبلیغات هم هرگز نتوانسته به جایی برسد.

رژیم صهیونیستی از پرونده سازی  لذت می برد
معاون رئیس جمهور در پاسخ به سؤالی درباره اینکه آیا با آژانس قرار است برنامه ای 
تعیین شود که ابهامات بین ایران و آژانس رفع شود، خاطرنشان کرد: در اسفند 1۴۰1که با 
مدیرکل بیانیه تهران را منتشر کردیم در بند یک به صراحت گفتیم رابطه ایران و آژانس در 
چارچوب پادمان و ان.پی.تی است. در بند دو برای موارد باقیمانده که الان دو مکان است 
و قبلا چهار مکان بود، تعامل خواهیم کرد که این پرونده ها بسته شود. قبلا همه اینها را 
پاسخ دادیم. اینها مواردی است که ساخته و پرداخته رژیم صهیونیستی است و این رژیم 
از پرونده سازی  و این نوع حرکت لذت می برد. وی اضافه کرد: این رژیم همه دنیا را مشغول 
کرده تا بتواند بهانه های خودش را برای این کار پشتیبانی کند. با هدف اینکه تعامل کنیم و 
اینها را در نظارت به اطمینان خاطر برساند، بر بند سوم در این بیانیه تفاهم کردیم تا طرفین 

و معاونان ما بنشینند و یک مدالیتی برای این کار استخراج کنند؛ این کار را انجام دادیم.

هیچ مانعی برای آژانس ایجاد نکرده و نمی کنیم
رئیس سازمان انرژی اتمی همچنین گفت: آژانس همواره برای نظارت خودش در 
چارچوب پادمان و ان.پی.تی دسترسی داشته و ما هیچ مانعی برای آن ایجاد نکردیم و 
نمی کنیم. چون ما در چارچوب پادمان عمل کرده و آن هم طبق ضوابط عمل می کند، نه 

یک کلمه کمتر و نه یک کلمه بیشتر.

اسلامی: افزایش ظرفیت داریم و تعداد بازرسی آژانس هم بیشتر می شود

ایران هیچ مانعی  برای آژانس ایجاد نکرده است

در پاسخ به این سؤال که چرا باید »دو درجه دما« کاهش یابد
: با ۱۰ درصد صرفه جویی مشکل کمبود گاز حل می شود معاون رئیس جمهور

دیگر اجازه نمی دهیم که در 
بهترین ساعات کاری، برق و 
گاز صنعت قطع شود، بلکه 
کار را از دستگاه های دولتی 
و اداری شروع کرده ایم 
و در این مسیر »قاطع« 
هستیم، ما تمامی مدیران 
دولتی را که اضافه مصرف 
دارند توبیخ می کنیم.

مصارف دولتی باید به ۵۰ 
درصد مصرف کنونی برسد 
و شما برای نخستین بار 
در دولت های اخیر شاهد 
خواهید بود که دولت 
چهاردهم چگونه در این 
زمینه جدی است


